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Z radnice a zastupitelstva

Slovo starostky

Vážení čtenáři,

v posledních letech jsme si téměř již zvyk-
li na samozřejmost, že ze zimy jsme se 
náhlým prudkým zvratem počasí ocitli 
takřka v plném létě. Z kraje března to 
tak opět vypadalo, ale pak se letošní jaro 
začalo chovat podle pranostik: březen 
– za kamna vlezem, duben – ještě tam 
budem. Bohužel to poškodilo některé 
naše sadaře a zahrádkáře, protože před-
časně vykvetlé květy některých stromů 
v Kunraticích zmrzly, konkrétně me-
ruňky a magnólie. Přitom jsem v Praze 
6 viděla tyto stromy ve stejný čas nepo-
škozené. Kunratické rybníky vytvářejí 
ve svém okolí speciální klima. Vždy je 
u nich o několik stupňů nižší teplota než 
u pár set metrů vzdálené Kunratické 
spojky. Ale ani tato nepohoda neodra-
dila celé kunratické rodiny od návštěvy 
akce Vítání jara, která se opět konala 
před naší radnicí. Podrobnosti o akci 
se dočtete v článku místostarostky Pe-
try Hilmarové. Doufejme, že nám jaro 
již ukáže přívětivější tvář a brzy bude-
me moct uložit do skříní teplé oblečení 
a vyrazit do svěží jarní přírody. Zastu-
pitelstvo hl. m. Prahy rozdělilo rezervu 
pro městské části. Je to vždy velmi na-
pínavé, kolik kdo dostane, protože mezi  
57 městských částí Prahy se rozděluje 
500 milionů korun. Považuji za úspěch, 
že jsme získali 10 milionů na rekonstruk-
ci mateřské školy. Prvním krokem bude 
výměna 23 let starého plynového kotle 
za kondenzační. Už máme zpracovanou 
projektovou dokumentaci a v současné 
době také vybíráme firmu, která zakáz-
ku zrealizuje. O tom podrobně v příštím 
čísle Kunratického zpravodaje. Na zá-
věr bych Vás ráda pozvala 20. května do 
zámeckého parku, kde proběhne rodin-
ná kulturní akce Divadlo v parku.

Lenka Alinčová

ÚMČ Praha-Kunratice: tel.: +420 244 102 214, info@praha-kunratice.cz, Městská policie 156, Záchrana zvířat 773 772 771
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Jak funguje kontrolní výbor kunratické radnice 
Vážení spoluobčané, rád bych se s Vámi 

podělil o informace týkající se kontrolní-
ho výboru, který je ze zákona ustanoven 
jako povinný výbor zastupitelstva v každé 
obci, resp. městské části. V Kunraticích 
je to dle Zákona o hlavním městě Pra-
ze č. 131/2000 Sb. Náš kontrolní výbor 
je sedmičlenný a dle zvyklostí jsou jeho 
vedení a v ideálním případě i většina čle-
nů nominováni opozičními subjekty. Je 
to samozřejmě logické a transparentní, 
aby vedení radnice nekontrolovalo samo 
sebe. Tři členové výboru jsou nominanty 
Hnutí Praha-Kunratice, dva členové vý-
boru Kunratice sobě a dva Společně pro 
Kunratice, které získalo i vedení výboru. 
Kontrolní výbor je oprávněn kontrolovat 
plnění jakéhokoli usnesení zastupitel-
stva. Kontroluje též funkci finančního vý-
boru, zda vykonává svou činnost v soula-
du se zákonem a s pokyny zastupitelstva. 
Zastupitelstvo samozřejmě může pověřit 
kontrolní výbor dalšími úkoly. Výstupy 
z kontrol pak předává kontrolní výbor 
zastupitelstvu naší městské části. Zastu-
pitelstvo je oprávněno pověřit kontrolní 
výbor též provedením kontroly zadávání 
veřejných zakázek. Avšak kontrolní výbor 
nemůže realizovat žádná sankční opat-

ření a taktéž nemůže žádným způsobem 
zasahovat do probíhajícího procesu za-
dávání veřejných zakázek. Činnost kon-
trolního výboru se při kontrole veřejné 
zakázky omezuje pouze na činnost moni-
torovací. Například účastí svého pověře-
ného člena při otvírání obálek, případně 
účastí na jednání hodnotící komise. Náš 
kontrolní výbor se schází týden před řád-
ným zasedáním zastupitelstva, aby jej 
mohl aktuálně seznámit s výsledky své 
činnosti. Na svá jednání si může zvát jed-
notlivé členy vedení radnice nebo zástup-
ce příspěvkových organizací zřízených 
radnicí. Zpravidla podle toho, jaké záleži-
tosti výbor projednává. Jednotliví členové 
zastupitelstva mohou předkládat kontrol-
nímu výboru návrhy na projednání, dávat 
připomínky a podněty. Současně každý 
občan má právo seznámit se se zápisy 
z jednání kontrolního výboru, které jsou 
zveřejňovány na webových stránkách. 
Všichni členové kontrolního výboru jsou 
dlouholetými obyvateli Kunratic a věřím, 
že u nich vždy najdete zájem a ochotu ře-
šit Vaše podněty a přání. 

Karel Klíma, 
předseda kontrolního výboru

  

Vítání jara před kunratickou radnicí
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Rozhovor

8–9 František Dolejš
  Vybudoval vyhlášené řeznictví a uzenářství, kde se i v sou-

časnosti stojí fronty na maso.  Historie a současnost 

14–15 Poslední služba četníka na zkoušku Stanislava Haranta

Sport
16 Florbalová sezona vrcholí  
  Týmy čekají poslední turnaje sezony 2022/2023. 
16  Jaké bude fotbalové jaro? 
  Ohlédnutí za zimní přípravou všech kategorií klubu SK Slo-

van Kunratice.

Školství 

10  Základní umělecká škola v Kunraticích zve k přijíma-
cím zkouškám 

  Škola má za sebou velké množství úspěchů. 
10  Sbírka hraček pro Thomayerovu nemocnici

Spolky a kultura

11  Aprílové vítání jara  
  Ani nevlídné počasí nezkazilo radost návštěvníkům jarní 

slavnosti. 
12  Adaptace Nazareta aneb přestavba fary a centra mládeže  
  Myšlenka na adaptaci Nazareta se zrodila před více než 

pěti lety.
12  Oslava desátých narozenin nevidomých masérů NOVIDA  
  V kunratické Tvrzi pracuje 6 nevidomých masérů.
13  Hasičský bál se letos povedl  
  Po dlouhé nezaviněné covidové pauze se podařilo obnovit 

významnou hasičskou tradici. 

Aktuálně

6  Rizikové stromy odstraněny
  Pravidelné kontroly zeleně odhalily nakažené stromy. 
6  Kriminalita v Kunraticích
  Co ukazuje mapa kriminality v Kunraticích?  
7  Proběhl úklid Kunratic 
  Akce Ukliďme svět – Ukliďme Kunratice opět pomohla ži-

votnímu prostředí v našem okolí. 
7  Co se děje v Zeleném údolí
  Nejasnosti kolem pozemků pod komunikacemi? 

Upozornění na pravidla při ochraně 
osobních údajů, tzv. GDPR

Na akcích budou pořizovány audiovizuální 
záznamy, které mohou být uveřejněny za účelem 
propagace, například v Kunratickém zpravodaji 
na webových stránkách MČ Praha-Kunratice.

13  Jaro v Sokole: akce v přírodě a volně přístupné 
hodiny pro rodiče   

  Sokol přichystal nejen tradiční akci Otvírání studánek.

25. a 26. 4. úterý a středa Základní škola Kunratice
Zápis do prvních tříd a dny otevřených dveří
Akce pro rodiče a budoucí prvňáčky v ZŠ Kunratice

28. 4. pátek Rodinné centrum U Motýlků
Pálení čarodějnic 
Akci pro děti a rodiče pořádá RC U Motýlků.

13. 5. /sobota/ hasičská zbrojnice SDH
Den otevřených dveří u hasičů
Přijďte se podívat na vybavení místní jednotky Sboru 
dobrovolných hasičů.

27. 5. sobota /13 - 20 hod./ ulice Za Parkem
130 let Sboru dobrovolných hasičů 
Praha-Kunratice
Slavnostní akce k 130. výročí založení sboru

Kultura

20. 5. sobota /10 hod./ zámecký park 
Divadlo v parku 
Kulturní a zábavnou akci pro děti i dospělé pořádá Divadlo 
v parku pod záštitou starostky MČ Praha-Kunratice. 

28. 5. neděle /8 a 10 hod./ kostel sv. Jakuba Staršího 
Mše svaté na Boží hod svatodušní = letnice 

Volný čas
2. 6. pátek kostel sv. Jakuba Staršího 
Noc kostelů
Program bude ještě upřesněn.

6 - 8. 5. /sobota až pondělí/ sportovní hala ZŠ
Mládežnický florbalový turnaj CFC 2023 
(Druhý ročník mládežnického florbalového turnaje Czech 
Floorball Champ)

9. – 12. 5. /úterý až pátek/ sportovní hala ZŠ
Florbalové dny dětí
Náborová akce sportovního klubu Start98 

17. 6. /sobota/ 
Kunratický koš 
Basketbalový turnaj ve sportovní hale ZŠ

Sport

8. 6. čtvrtek 
Ples deváťáků 
Slavnostní společenská akce žáků posledního ročníku ZŠ 

10. 6. sobota 
Kunratický Den dětí 
Akci pořádá T. J. Sokol Kunratice ve spolupráci s MČ Praha-
Kunratice.  

Kalendárium duben, květen a červen 2023 
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23. 2 ČT
18. 5 ČT

HARMONOGRAM MOBILNÍHO SBĚRU NEBEZPEČNÉHO ODPADU

Datum – den Zastávka Čas od–do

Kontaktní tel. na řidiče pro případ nenalezení svozového vozidla: 
284 098 887, 284 098 888

1. ul. Za Valem č. 1375 (u kontejneru na textil) 15:00–15:20
2. křižovatka ul. K Zeleným domkům x Suppého 15:30–15:50
3. ul. K Betáni (za parkem) 16:00–16:20
4. nám. Prezidenta Masaryka (u restaurace U Zavadilů) 16:30–16:50
5.  křižovatka ul. K Václavce x Jana Růžičky  17:00–12:20 

(u kontejneru na textil)
6. ul. K Šeberáku (točna autobusu)16:00–16:20 17:30–17:50

18. 5. ČT

Sněm pražských starostů obnovil svoji činnost
Covid, válka na Ukrajině, energetická krize a podzimní ko-

munální volby přerušily pravidelné pololetní konání Sněmu 
všech pražských starostů. Vzhledem k tomu, že Praha má  
57 městských částí, jedná se o docela velké shromáždění. Po 
třech letech se Sněm konal na vysočanské radnici v pondělí  
20. března. Jak řekl na počátku jednání starosta Kbel Pavel 
Žďárský, „v jednotě je síla“, je potřeba potlačit zájmy jednotli-
vých městských částí a vyvinout na hl. m. Prahu (HMP) a stát 
společný tlak. Nosným tématem Sněmu se stalo školství. Ce-
lou Prahu trápí nedostatečná kapacita škol jak mateřských, tak 
základních i středních. Mocně to násobí Středočeši, jejichž 

Zastupitelstvo MČ Praha-Kunratice
•  souhlasí
–  se zveřejňováním zvukových záznamů z jednání Zastupitelstva 

MČ Praha-Kunratice
–  s poskytnutím dotace z rozpočtu městské části Praha-Kunrati-

ce v roce 2023 SK Slovan Kunratice ve výši 300 000,- Kč
–  s poskytnutím dotace z rozpočtu městské části Praha-Kunrati-

ce v roce 2023 TJ Sokol Kunratice ve výši 200 000,- Kč

USNESENÍ Z 3. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
MČ Praha-Kunratice ze dne 27. 2. 2023

Šetření energiemi přineslo první úspory
Jak jsem již dříve psala, nechali jsme si zpracovat energetic-

kou studii, která nám vyhodnotila, jak snížit energetickou ná-
ročnost budov ve správě naší městské části. V rámci finančních 
možností jsme se pustili do realizace doporučených opatření. 
Nejprve jsme ve spolupráci s řediteli mateřské a základní školy 
vyměnili žárovky ve většině školních budov a na radnici za LED 
žárovky. V budově bývalého zdravotního střediska ve Velenické 
ulici, která se připravuje na provoz veterinární ordinace, jsme 
instalovali tepelné čerpadlo. V hasičské zbrojnici jsme starý 
plynový kotel vyměnili za moderní kondenzační kotel. V sou-
časné době projektant v oboru vytápění zpracovává projekt na 
výměnu 23 let starého plynového kotle v mateřské škole za ko-
tel kondenzační. K samotné výměně dojde v průběhu letních 
prázdnin. Ještě v tomto roce bychom chtěli stihnout instalovat 

fotovoltaickou elektrárnu na střechu spojovacího krčku hasič-
ské zbrojnice. Projektanti také pracují na zateplení celé ma-
teřské školy včetně výměny starých zkřížených oken za trojitá 
a připravují statický průzkum střechy této budovy. Toto jsou 
opatření, která stojí značné investice a ve výsledku přinesou 
úspory až v průběhu budoucích let.

 A kde jsme již prokazatelně ušetřili? Jak psala paní tajem-
nice, na zimu jsme se se všemi zaměstnanci v budově radnice 
sestěhovali do jednoho patra. Zároveň jsme snížili vytápění 
v nočních hodinách a o víkendech. V porovnání s předešlým 
rokem se snížila spotřeba plynu o zhruba 23 %. Tak významná 
úspora za trochu nepohodlí určitě stojí.

Lenka Alinčová

 Přistavení VOK Čas přistavení Místo přistavení

 10. 5. 2023 16–20 hod. Sídliště Flora (u kotelny)
 10. 5. 2023 16–20 hod. K Chodovu x Nad Akáty
 24. 5. 2023 16–20 hod. Ještědská (u pošty)
 24. 5. 2023 16–20 hod. Na Lhotech x Nad Belvederem
 31. 5. 2023 16–20 hod. Lisztova x Kálmánova
 31. 5. 2023 16–20 hod. Nad Šeberákem x K Jelenám
 14. 6. 2023 16–20 hod. Sídliště Flora (u kotelny)
 14. 6. 2023 16–20 hod. Zelené údolí (ul. Za Valem)

HARMONOGRAM PŘISTAVENÍ VELKOOBJEMOVÉHO KONTEJNERU
I. POLOLETÍ ROK 2023

 Datum Čas přistavení Lokalita

 ne 7. 5. 2023 13–16 hod. Lisztova x Kálmánova
 ne 7. 5. 2023 13–16 hod. křižovatka Na Lhotech x Nad Belvederem
 ne 14. 5. 2023 13–16 hod. Ještědská (u pošty)
 ne 14. 5. 2023 13–16 hod. křižovatka ul. Velenická x Sobolákova
 ne 14. 5. 2023 13–16 hod. křižovatka ul. K Betáni x Do Dubin

HARMONOGRAM BIOODPADU I. POLOLETÍ ROK 2023

ZAVÁDĚNÍ ZÓN 30 KILOMETRŮ V HODINĚ
Zóny 30 jsou v poslední době velkým tématem. Někteří se ale 

snaží vynutit jejich zavádění demonstracemi na páteřních ko-
munikacích, což jistě dobrému úmyslu nepomůže. Ano, zavá-
dění zón 30 ve vedlejších, tedy především rezidentních, ulicích 
jistě má smysl a městská část se jejich rozšiřování postupně vě-
nuje. Význam zón vždy byl a je zejména bezpečnostní a umož-
ňuje mimo jiné zřizovat legální parkovací místa přímo na ulici, 
kde by na ně jinak nebyl prostor. Tyto zóny byly již po diskuzi 
na komisi dopravy na několika místech zavedeny. Velkou oblas-
tí je lokalita ohraničená ulicemi Vídeňská, K Libuši a K Šebe-
ráku – tedy prakticky celá jižní část Kunratic, dále pak oblast 
mezi Zelenými domky a Vídeňskou. Samostatnou oblast tvoří 
ulice U Rakovky, Zelené údolí a oblasti, které jsou řešeny jako 
obytné zóny (s povolenou rychlostí 20 km/hod). V realizaci 
nových zón je neblíže oblast sídliště Flora, kde by tato změna 
měla proběhnout s větší úpravou parkovacích míst, kde kro-

velká část pracuje v Praze a snaží se tu umístit ve školách své 
děti. Bohužel názor, že Praha je bohatá, způsobil, že Praha je 
dlouhodobě odstřižená od většiny dotací. Dnes v hlavním měs-
tě chybí např. 20 základních škol. Také příspěvek HMP do roz-
počtu městských částí 4 300 Kč na jednoho žáka je absolutně 
nedostatečný. V naší městské části nás stojí provoz mateřské 
i základní školy zhruba 7 800 korun na jednoho žáka. To zna-
mená, že chybějící peníze dotujeme na úkor ostatních potřeb 
Kunratic. Výsledkem jednání bylo jednomyslné usnesení:

Sněm starostů městských částí hl. m. Prahy 1-57:

Vyzývá:
Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy ČR, aby vyčle-
nilo finanční prostředky na výstavbu mateřských, základních 
a středních škol na území hl. m. Prahy.

Žádá:
radního pro školství HMP, aby vyvolal jednání s MŠMT, ini-
cioval za HMP legislativní změnu školského zákona a otevřel 
otázku „stopky“ spádové turistiky po pražských školách.

Požaduje:
aby Rada hl. m. Prahy navýšila příspěvek na žáka, nově na část-
ku 10 000 Kč.

(toto je pouze část usnesení, celé je zveřejněno na webových 
stránkách MČ)

Lenka Alinčová

mě samotné maximální legalizace parkování zajistíme také po-
třebné rozhledy, průjezdnost složek IZS a komunálních služeb 
a zabezpečíme pěší vazby. Realizace těchto zón má i pozitivní 
přidružené efekty. Je možné z ulic demontovat mnohé přeby-
tečné dopravní značky, a tím tak dochází k vyčištění veřejného 
prostoru. Na tom nyní také pracujeme. Setkáváme se i s názory, 
že by mělo v ulicích docházet k častějšímu kontrolování povo-
lené rychlosti, například pomocí strážníků či radarů. V ulicích 
probíhá pravidelná i namátková kontrola rychlosti Policií ČR, 
velmi nákladné radary není možné umísťovat do každé ulice, 
pokuty totiž ani nekončí v rozpočtu městské části. Většina sluš-
ných řidičů v těchto zónách rychlost dodržuje, a přispívají tak 
k bezpečnosti všech okolo a my jim za to děkujeme. Na jedince, 
kteří tak nečiní, jsou zaměřeny jak namátkové kontroly, tak trva-
lá opatření instalovaná v ulicích, jako jsou zpomalovací prahy, 
parkovací místa v komunikaci a podobně. Na někoho pak stačí 
asi jen betonové zátarasy. 

 Ondřej Nováček, místostarosta
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Aktuálně

Kriminalita v Kunraticích 
Vizualizace dat je obor, který se mnohým může zdát velmi 

vzdálený. Tento obor ovšem umožňuje například do map za-
nést údaje, které bychom v nich ani nečekali. Takovým projek-
tem je například také Mapa kriminality, kterou díky dotacím 
z EU zveřejňuje Policie ČR. Interaktivní rozhraní umožňuje 
zobrazení vybrané přestupkové a trestné činnosti evidované 
policií. Po více než ročním testování byl tento společný projekt 
Ministerstva vnitra ČR a Policie České republiky spuštěn jako 
ostrý provoz. Samotný projekt se odehrává ve třech rovinách. 
První představuje mapu kriminality pro veřejnost, a to kliknu-
tím na odkaz https://kriminalita.policie.cz . Druhou rovinou 
je podrobnější verze pro radnice, díky které můžeme lépe plá-
novat bezpečnostní politiku. Třetí rovinou jsou prediktivní 
mapy kriminality, které využívá Policie ČR pro plánování služeb 
policistů. A co nám tato mapa ukazuje v Kunraticích? Za uply-
nulých 365 dní bylo spácháno 51 krádeží vloupáním a 48 kráde-
ží. Poznatky zpracováváme a využíváme při plánování hlídkové 
a běžné pochůzkové činnosti strážníků městské policie nejen 
přes den, ale i v noci. Výsledky ukazují, že vloupávání je oblí-

Rizikové stromy odstraněny

K péči o zeleň v naší městské části patří také rozhodování 
o tom, jak se starat o stromy a jak zajistit, aby zkrášlovaly a zve-
lebovaly veřejný prostor co nejdéle. Začali jsme tím, že v rámci 
Strategického plánu rozvoje byla zpracována také Inventarizace 
stromů. Tyto materiály lze nalézt na radničních webových strán-
kách a k nahlédnutí jsou také na radnici. Inventarizace nám 
ukazuje, v jakém stavu stromy jsou, které jsou perspektivní 
do budoucna, které nikoliv a které jsou vysloveně nebezpečné, 
a musí se pokácet. Pokračovali jsme tím, že u některých dřevin 
byly provedeny zdravotní řezy.

Při pravidelných kontrolách zeleně jsme si také všimli nakaže-
ných stromů v Zámeckém parku. Bohužel jejich stav vyžadoval 
zásadní řešení, protože v srpnu 2022 bylo při běžné kontrole 
zeleně pozorováno, že jeden z dubů má dole na kmeni plodnice 
nebezpečné patogenní houby a jeden z javorů je napadený nato-
lik, že je téměř úplně suchý. Nejvíce starostí ovšem představoval 
jasan ztepilý, rostoucí poblíž brány v Golčově ulici. V srpnu byla 
jeho koruna olistěná zhruba polovinou listí než u zdravého ja-
sanu. Při bližším pohledu na kmen jsme našli dutiny u kořenů 
a také plodnice lesklokorky tmavé. U dřevin nakažených touto 
houbou hrozí akutní bezprostřední riziko selhání a následně 
pádu stromu. Proto vedení MČ požádalo o vydání povolení káce-
ní dřevin mimo les podle zákona č.114/1992 Sb., o ochraně pří-
rody a krajiny. Protože někteří členové komise životního prostře-
dí vyjádřili pochybnost o nutnosti pokácení nakaženého jasanu 

Proběhl úklid Kunratic
Akci Ukliďme svět – Ukliďme Kunratice pořádá radnice od 

roku 2015 a zástupci občanských spolků, dobrovolníci, souse-
dé, děti i senioři opět akci podpořili a pomohli vysbírat odpad-
ky ve svém okolí, kde žijí. Letos jsme nechali dobrovolníkům 
„volnou ruku“, aby se sami rozhodli, kterou lokalitu si k úkli-
du vyberou. Požádal jsem dobrovolníky o zasílání fotografií 
z úklidu a z došlých fotek bylo vidět, že úklid proběhl téměř 
na celém katastru naší městské části. Potěšila mne také hojná 
účast rodičů s dětmi. Účastí dětí na tomto projektu vychová-
vají rodiče své ratolesti k respektu k životnímu prostředí, a to 
se v budoucnu určitě vyplatí. Rukavice a pytle poskytla radni-
ce nejen ze svých zdrojů, ale také z podpory Českého svazu 
ochránců přírody. Nasbíraný odpad nechá radnice odvézt do 
sběrného dvora. Je vidět, že pravidelnost akce se vyplácí, pro-
tože objemného odpadu na veřejném prostranství ubývá. Svoji 
roli také hraje četnost stanovišť na tříděný odpad, pravidelné 
přistavování kontejnerů na bioodpad a velkoobjemových kon-
tejnerů, ale i přítomnost našich pracovníků, které můžete vi-
dět při stálých úklidech. Vám všem, kteří jste přišli a pomohli, 
jménem vedení radnice děkuji. Díky společné práci se nám daří 
udržet Kunratice čisté. Pokud objevíte někde nepořádek, zašle-

NECH ŽÁBU ŽÍT!
Březen a duben mají velký význam v životě žab. Tito oboj-

živelníci se probouzejí ze zimní hibernace a migrují do poho-
dlného útočiště, kde se rozmnožují. Takovým místem je také 
Dolnomlýnský rybník (Mlejňák) u dešťové usazovací nádrže. 
Žáby migrují přes ulice K Borovíčku a Krále Václava IV., kde 
dochází k jejich usmrcování pod koly automobilů. Přijali jsme 
okamžitě dopravní opatření, a to instalací výstražné dopravní 
značky, zábrany i dodatkové tabulky „Pozor migrace žab“. Do-
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CO SE DĚJE V ZELENÉM ÚDOLÍ
Nemohu říct, že o všem víme. Nevíme, zda se jedná o speku-

lace či fámy, nebo na nich něco přece jenom je. Co je jisté, je to, 
že konečně hl. m. Praha (HMP) pracuje na bezúplatném pře-
vodu pozemků pod komunikacemi od Úřadu pro zastupování 
státu ve věcech majetkových do svého vlastnictví. Vlastnictvím 
pozemků podmiňuje Technická správa komunikací převzetí 
komunikací v Zeleném údolí do své správy. Pokud do léta pře-
vod pozemků neproběhne, zavázal se Investiční odbor HMP 
(dosavadní správce) opravit havarijní stav ulice K Zelené Louce 
ještě v tomto roce. Již na to zadal projektovou dokumentaci. Za 
to jsme se zavázali, že do své údržby převezmeme přilehlou ko-
munikační zeleň. Je zřejmé, že poblíž ubytovny sester proběh-
lo neoprávněné rozsáhlé kácení stromů, na což jsme upozor-
nili Inspekci životního prostředí, která se tím zabývá. Mnoho 
lidí se nás ptá, co se na pozemcích bude dít dále, ale nemáme 
o tom žádnou informaci. Dokonce jsem se vyptávala na Odbo-
ru územního rozvoje HMP i na Institutu plánování a rozvoje 
HMP, ale ti také žádnou žádost o stanovisko k nějakému sta-

vebnímu záměru neobdrželi. Protože víme, že pozemek vedle 
ubytovny sester je stavební, nechali jsme si již před několika 
lety zpracovat odborný posudek, co na něm podle platného 
územního plánu může vyrůst. Ze závěru posouzení vyplynulo, 
že zde může vyrůst objekt s 2 512,75 m2 hrubé podlažní plochy 
(HPP), tedy pětipodlažní objekt s 25 až 35 byty nebo až 14 řa-
dových rodinných domků s HPP 180 m2. Před časem se na nás 
obrátil zástupce majitele pozemku se studií výstavby bytové-
ho domu na tomto pozemku, ale se studií jsme nesouhlasili, 
protože navržená stavba byla masivní „monstrum“, které se na 
kraj Kunratického lesa rozhodně nehodí. Doporučili jsme stav-
bu s ustupujícími patry směrem k lesu. Od té doby nás nikdo 
nekontaktoval.

V těchto dnech pracujeme na úpravách poslední části povr-
chu malého fotbalového hřiště na kraji Kunratického lesa a na 
výrobě ochranného plotu pro stanoviště tříděného odpadu.

Lenka Alinčová

Kácení v Zeleném údolí u potoka v Kunratickém lese
„Dvakrát měř a jednou řež,“ posteskl by si klasik při pohledu 

na rozsáhlý vykácený pozemek u Kunratického potoka v Zele-
ném údolí. O vánočních svátcích a v lednu tu byly místo ná-
letových dřevin, které jsou lehce nahraditelné, vymýceny také 
desítky vzrostlých, letitých stromů. Proklamovaným záměrem 
investora je rekultivace oblasti dle územního plánu „městské 
krajinné zeleně“ a vysázení ovocného sadu se směsí dřevin. Bě-
hem prací však došlo k řadě pochybení.

Území podél Kunratického potoka v této oblasti je z hledis-
ka zákona o ochraně přírody tzv. chráněné ochranné pásmo, 
které spadá v oblasti životního prostředí do gesce Magistrátu 
HMP. Zde také majitel pozemku oznámil svůj záměr provést 
tzv. probírku. Rozsah zásahu ovšem překročil nejen územ-
ní hranice ochranného pásma, a tedy uděleného povolení, 

ale také obsah pojmu „probírka“, který nepočítá s mýcením 
vzrostlých stromů. Kácení na části pozemku mimo ochranné 
pásmo mělo být projednáno na MČ Praha-Kunratice, kam žá-
dost nebyla vůbec podána.

Na nelegální kácení nás upozornili sami občané. Jsme vel-
mi rádi, že jim není jejich okolí lhostejné, a za podněty dě-
kujeme. K prošetření situace byl místní referentkou životního 
prostředí a spolkem Kunratice žijou podán podnět na Českou 
inspekci životního prostředí. Nyní čekáme na závěr vyšetřová-
ní. Kácení „načerno“ se v Kunraticích nesmí stát standardem 
a budeme proti němu ostře vystupovat.

Na našich stránkách wwww.kunratice-zijou.cz naleznete pe-
tici, kterou jsme sepsali.

                                            Kunratice žijou z.s.

Aktuálně

te podnět na info@praha-kunratice.cz, anebo nejlépe pomocí 
mobilní aplikace „Moje Kunratice“, která zaznamená přesnou 
lokaci pro následný úklid. 

 Ivan Hýža

beným sportem různých nenechavců. Nedávejme těmto zločin-
cům šanci a věnujme zabezpečení svých garáží, bytů a domů 
náležitou péči. Vyplatí se to!

Ivan Hýža

ztepilého, zaplatili jsme vypracování dendrologického posudku, 
který se ztotožnil s původním rozhodnutím Úřadu městské čás-
ti Praha-Kunratice a nutnost pokácení stromu potvrdil. Fytopa-
tolog se specializací na houbové choroby jasanů identifikoval 
kromě lesklokorky ještě další velmi nebezpečné houby. Kácení 
stromů je vždy citlivá záležitost, a pokud lze stromy zachránit, 
děláme to. Ovšem když hrozí zhroucení stromu, životy a zdra-
ví návštěvníků Zámeckého parku musí mít přednost. O stromy 
v Kunraticích však nepřijdeme, plánujeme další výsadby, požá-
dali jsme také o grant na další sázení a nařizujeme stavebníkům 
náhradní výsadby. I nadále budeme pokračovat v dalším sázení 
stromů, abychom měli i do budoucna Kunratice zelené.

Ivan Hýža, místostarosta 
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mluvili jsme se s pracovníky firmy Lesy hl. m. Prahy, kteří pra-
videlně místo kontrolují a žáby přenášejí. Ve spolupráci s Čes-
kým svazem ochránců přírody jsme silnice v okolí „Mlejňáku“ 
zanesli do seznamu rizikových úseků. Žáby jsou velmi citlivé 
na stav životního prostředí, na biocidy a kyselé deště. Jsou také 
závislé na zachování původních podmínek v místě svého živo-
ta. Je skvělé, že si tito živočichové vybrali právě Dolnomlýn-
ský rybník. My bychom se měli snažit neničit životní prostředí 
a neškodit těm, kteří žijí na stejné planetě často o tisíce let déle 
než my. Prosím, projíždějte okolím rybníka opatrně. Nechme 
žáby žít.

Ivan Hýža 
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Rozhovor

František Dolejš – kunratický řezník a uzenář
založil rodinnou firmu před více než 30 lety
Narodil se v roce 1948 ve středočeském Okrouhlu a dětství prožil 
v nedalekém Radlíku. Vyučil se v oboru řezník – uzenář, během kterého 
absolvoval praxi na Zvonařce a v holešovických jatkách. Do výrobny na 
Zvonařce pak i nastoupil. Po čase si už v podniku Pramen Maso Praha 
udělal profesní zkoušky a stal se zástupcem vedoucího v prodejně na 
Tylově náměstí a poté i v dalších provozovnách. Z místa vedoucího 
prodejny na Smíchově přešel v roce 1986 do Kunratic. A zde v roce 1991 
zakládá soukromé Kunratické řeznictví.

Jak a kdy jste přišel do Kunratic?
Byl rok 1986 a já pracoval ve státním podniku Pramen Maso 
jako vedoucí prodejny Maso - uzeniny na Smíchově. Dostal 
jsem nabídku jít dělat vedoucího do Kunratic. Hned v neděli 
jsme se jeli s manželkou podívat, jak to tu vlastně vypadá, jaké 
je samotné řeznictví a jak vypadá okolí. Protože jsme bydleli 
v Kamenici, jezdil jsem přes Kunratice každý den do práce na 
Smíchov po Vídeňské, ale na křižovatce jsem doprava nikdy 
neodbočil.

Jaké byly Vaše začátky v Kunraticích?
Než jsem přišel do kunratického obchodu, byl tu jen řezník 
a dva další zaměstnanci za pultem. Žádná výroba, jen malá 
prodejna. Jedním z prvních zaměstnanců, se kterým jsem se tu 
potkal a začal spolupracovat, byl místní rodák Jarda Růžička. 
Po něm zde začal pracovat i jeho syn Roman Růžička, který 
jako vyučený řezník stál vlastně u zrodu firmy poté, co jsem se 
po roce 1989 rozhodl začít soukromě podnikat. Významnou 
posilou začínající firmy byla i moje manželka, která přišla do 
našeho týmu začátkem devadesátých let. Ten se nakonec roz-
rostl na 20 zaměstnanců. 

Jak vypadal Váš „přestup“ z podniku Pramen Maso do sou-
kromé živnosti?
No jednoduché to nebylo. Protože majitelům vrátili celý dům, 
logicky bylo jejich zájmem, aby tady řeznictví zůstalo. A já se 
tak mohl jako jeden z prvních v Praze pokusit vybudovat sou-
kromou prodejnu. Když jsem v podniku oznámil, že chci skon-

Podstatné je, že řemeslo musí člověka bavit

čit a jít cestou vlastního podnikání, tak si mě zavolal náměs-
tek a přesvědčoval mě, že nemám do soukromého podnikání 
chodit, že nemám zkušenosti, že se neuživíme, že si budeme 
platit vodu, elektřinu, zaměstnance. Prostě mě obyčejně stra-
šil. Chtěli, abych z Kunratic odešel a oni, že mě dají na jinou 
prodejnu. Celé to bylo vedené zájmem rozpadající se podnik 
Pramen Maso zachovat. Na ředitelství jsem tak strávil celé do-
poledne. Ale nedostali mě. (smích) Kdybych tenkrát podlehl 
a šel jinam, tak by z Kunratického řeznictví možná byl dnes 
třeba autosalon nebo cokoli jiného. 

Nepodlehl jste. A jak tedy probíhal další rozvoj firmy?
Samozřejmě jsme se nespokojili jen s prodejem masa a tím, 
že jsme pekli domácí sekanou a dělali zabijačkové pochout-
ky. Základem úspěchu bylo založení vlastní uzenářské výroby. 
Proto jsme museli postavit nové prostory a zrekonstruovat ty 
původní. Nejpodstatnější ale bylo sehnat stroje, které tu neby-
ly. Původně se tak všechny kupovaly v bazarech. Trávili jsme 
tady velmi mnoho času. A naše dvě dcery, které nám nakonec 
začaly jako brigádnice hodně pomáhat, než se staly obě plno-
hodnotnou součástí týmu, ty začátky vnímaly tak, že řeznictví 
rodičů bylo třetím dítětem do rodiny. 

A opravdovým řeznictvím jste se stali až nákupem udírny? 
V podstatě je to tak. Teprve s nákupem moderní, plně automa-
tické udírny jsme mohli rozjet vlastní výrobu a prodej uzených 
mas, párků, šunek, špekáčků a klobás. Předcházela tomu ale 
ohromná práce a stavební zásahy. Tam, kde dnes stojí udírna, 
byla například propadlá střecha. Tady v kanceláři, kde probíhá 
náš rozhovor, byla lednice na veškeré zboží. A nové prostory 
se musely teprve vybudovat. Ale hlavně jsme museli ještě před 
vstupem do EU splnit daleko přísnější normy a hygienické 
předpisy. 

Kde jste čerpal odborné pracovní zkušenosti?
Nějaké zkušenosti jsem měl už z učení. Ale ty podstatné jsem 
získal hlavně jako zaměstnanec státního podniku Pramen 
Maso, kde jsem v uzenářských výrobnách už pracoval. Tam se 
maso nakládalo a udilo. Tyto zkušenosti jsem si přenesl sem, 
i když jsem je musel neustále vylaďovat a učit se nové věci 
a doplňovat si vzdělání v oboru. Významnou a obohacující 
zkušeností byly prezentace firem, které se pohybují v oboru 
uzenářství. Ať jako výrobci techniky a přístrojů používaných 
v uzenářské výrobě, tak jako ostatní zpracovatelé masa, tedy 
vlastně moji kolegové, i když konkurenti. Podstatné je, že ře-
meslo musí člověka bavit. Snažil jsem se vzdělávat, učit se nové 
trendy, občas se i poradil se svými známými, kteří byli z oboru. 
Tím, že jsme si o tom povídali, jsme jeden druhému předávali 
zkušenosti.

Abyste mohli mít tak rozsáhlou výrobu a širokou nabídku, 
musíte mít pravidelné a spolehlivé dodavatele kvalitního 
masa. Jak tohle funguje?
Co bych rád velmi zdůraznil, je to, že máme tradiční tuzemské 
dodavatele masa. Opravdu skoro od samého počátku naší exis-
tence bereme hovězí i vepřové maso od Zemědělského družstva 
Čechtice na Vysočině, dále jsou to Jatka Perknov u Havlíčkova 
Brodu nebo Jatka Vlašim. Kuřecí maso nakupujeme z Drůbe-
žářských závodů v Klatovech, kuřecí, krůtí a králičí maso od 
firmy Rabit Trhový Štěpánov a krůty z farmy Zelenka z Brna. 

Jedeme tady, tak řečeno, po staru, protože objednáváme celé 
čtvrtě, to jsou vlastně čtvrtky celého býka.  A potom půlky, což 
je polovina prasete. A sami si maso bouráme. To, řečeno po 
řeznicku, znamená, maso vykostit a naporcovat na menší kusy.  

Jak funguje systém objednávání masa od dodavatelů?
Objednávky našim dodavatelům děláme každý den, protože 

se to aktuálně každý den mění. Vše závisí na objednávkách na-
šich odběratelů masa a podle toho, jak docházejí zásoby. Za to 
vše zodpovídá vedoucí provozu.

Kdo patří k Vašim pravidelným odběratelům v Kunraticích 
nebo ve vzdálenějším okolí? 
Pravidelně zavážíme masem jídelny v kunratické základní i ma-
teřské škole, restauraci Lokál U Zavadilů, kunratickou faru, 

Rozhovor

FoodStory. Ale jinak rozvážíme maso do školek, škol a restau-
rací po celé Praze 4. Hlavně si zakládáme na tom, že maso 
musí být vždy kvalitní a čerstvé. 

Jak náročné je dodržování hygienických norem a předpisů?
Musíme splňovat veškeré hygienické normy a procházíme 
pravidelnými veterinárními kontrolami. Při práci dodržujeme 
správné postupy a po každé ukončené přípravě masa, napří-
klad tam, kde se mele maso na sekanou nebo se připravuje 
maso na výrobu párků a špekáčků, se vše dokonale umyje a ná-
sledně dezinfikuje včetně stěn a podlah.

Mění se nějak stravovací návyky Čechů a tím i jejich nákupy 
masa?
Řekl bych, že za posledních deset let je poptávka po mase 
zhruba stejná. Klesá ale prodej hovězího masa, protože je 
dražší. Naopak stoupá poptávka po kuřecím a vepřovém. Ně-
kteří lidé jsou totiž příliš pohodlní a nechce se jim trávit čas 
v kuchyni. Protože úprava hovězího je časově náročnější, než 
je tomu například u kuřecího masa.

Jak důležité pro Vás je mít kolem sebe lidi, na které se mů-
žete spolehnout?
Jak už jsem se zmínil, firma zaměstnává 20 lidí. Fluktuace za-
městnanců je u nás zaplaťpánbůh minimální. Důležité pro nás 
je to, že neustále udržujeme rodinný charakter firmy. Kromě 
mojí ženy a obou dcer zde pracuje i můj zeť jako vedoucí výro-
by. A pokud je tady někdo, kdo není přímo z rodiny, tak tím, 
že je firmě věrný mnoho let, se součástí rodinné firmy stává. 

A za věrnost takových zaměstnanců a jejich práci jsem upřím-
ně velmi rád a sluší se jim za to poděkovat.

Za minulého režimu se všechny obchody jmenovaly maso – 
uzeniny. Ale stejně se pořád chodilo nakupovat k řezníkovi. 
Čím to bylo?
Máte pravdu. Za komunistické éry se prodejny opravdu jme-
novaly maso – uzeniny. Bylo to tak i u nás v Kunraticích. Pro-
to na popud mojí dcery jsme přejmenovali i my obchod na 
Kunratické řeznictví, aby to bylo jako za starých dob. Daleko 
líp se v tom odráží řemeslo a řeznický cech. Ale to se tehdejším 
vládcům zřejmě nelíbilo, protože to poukazovalo na soukro-
mou živnost řezníka.

Byť tu nebydlíte, máte nějaký osobní vztah ke Kunraticím?
Samozřejmě za ty roky mám. Protože tady spoustu lidí znám. 
Hrál jsem například fotbal proti Václavu Čumpelíkovi. Bylo to 
v době, kdy prošlo hřiště velkou rekonstrukcí trávníku. Já byl 
trochu víc technický hráč a on byl malinko tvrdší. Ale hrál jsem 
později i za „staré pány“. Kunratice jsou vlastně moc krásné 
místo obklopené přírodou se spoustou malebných domečků. 
Ale co je naprosto unikátní? To, že si zachovává původní ráz. 
Jsem rád, že můžeme mít firmu právě na takovém místě. Když 
jsem kdykoli potřeboval nějakou řemeslnickou pomoc, kterou 
bychom my sami nezvládli, snadno jsem ji tady našel.

Máte tu nějaké oblíbené místo?
Ano, náměstíčko za kostelem. To na mě působí úplně kouzel-
ně. A samotný kostel je naprosto výjimečný.

Ivo Rikačev 
Foto: Ronald Hilmar st.

František Dolejš v řeznictví U Beránků na Tylově náměstí v roce 1978

Právě vytaženo z udírny
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Školství

Základní umělecká škola v Kunraticích 
zve k přijímacím zkouškám

Žáci a pedagogové kunratické ZUŠ již mají za sebou téměř 
tři čtvrtiny tohoto školního roku, a nutno jedním dechem do-
dat, že za sebou mají také velké množství úspěchů. Mnoho 
trofejí získali žáci v tuzemských i mezinárodních soutěžích, 
pedagogové se aktivně podíleli na pořádání několika soutěž-
ních přehlídek a víkendové kurzy a soustředění jsou pro ZUŠ 
Jižní Město již běžnou rutinou. Žáci klavírního oddělení za-
zářili na mezinárodních soutěžích Mladý klavír Pražské kon-
zervatoře, Virtuosi per musica de pianoforte či Beethovenovy 
Teplice. Pěvecké oddělení se radovalo z úspěchů v soutěžích 
Karlovarský skřivánek a Allegro. Zlatý kov si za soutěžní vý-
kon připsala také violoncellová třída a již tradičním vítězným 
zářezem bylo Zlaté pásmo pro Dětský sbor Pražská kantiléna. 

SBÍRKA HRAČEK 
pro Thomayerovu nemocnici 

Spolek Kunratice žijou uspořádal ve spolupráci s MŠ Kunra-
tice a kunratickou radnicí sbírku hraček. Odložené hračky, des-
kové hry a knížky mohly děti a jejich rodiče odevzdávat v ma-
teřské škole nebo na akci Vítání jara prostřednictvím swapu 
hraček, na kterém bylo možné odevzdané kousky i vyměnit za 
jiné, a drobně se tak odměnit za práci odvedenou při třídění. 
Výtěžek sbírky v množství několika krabic jsme předali zástup-
cům Fakultní Thomayerovy nemocnice v Krči a i jejich jménem 
upřímně děkujeme všem zapojeným za krásné hry a hračky, 
které nám, vždy kompletní a v dobrém stavu, do sbírky přinesl. 
Věříme, že v nemocnici potěší mnoho dětí ve chvílích, kdy to 
budou nejvíce potřebovat. 

Jana Maršálková a Alice Hozmanová, ředitelka MŠ Kunratice

Spolky a kultura

Zápis do Mateřské školy Kunratice 
pro školní rok 2023/2024 
proběhne 3. 5. – 4. 5. od 8:00 – 16:00 hod.

K ZÁPISU NEZAPOMEŇTE PŘINÉST: VYPLNĚNOU ŽÁ-
DOST, EVIDENČNÍ LIST (vše si stáhnete v rámci elektro-
nického předzápisu), RODNÝ LIST DÍTĚTE A OBČANSKÝ 
PRŮKAZ ZÁKONNÉHO ZÁSTUPCE.

Podrobné informace k zápisu naleznete na webových strán-
kách mateřské školy: https://www.mskunratice.cz/zapis-de-
ti-2023-24

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY PRO DĚTI Z UKRAJINY, 
KTERÝM BYLA V ČESKÉ REPUBLICE POSKYTNUTA DO-
ČASNÁ OCHRANA V SOUVISLOSTI S OZBROJENÝM KON-
FLIKTEM NA UKRAJINĚ, BUDE PROBÍHAT 12. 6. 2023 OD 
13:00–16:00.: https://www.mskunratice.cz/oznameni_o_ko-
nani_zapisu

Зарахування до дитячого садка для дітей з України, яким надано 
тимчасовий захист у Чехії у зв’язку із збройним онфліктом  
в Україні, відбудеться 12. 6. 2023 13:00 – 16:00.

Komorní soubory pak ovládly přední příčky tzv. ministerské 
soutěže a pro milovníky výtvarného umění je připravena roz-
sáhlá výstava, kterou bude možné navštívit v průběhu celého 
dubna v galerii Kulturního centra Zahrada. Nyní se však již 
těšíme na všechny nově příchozí malé muzikanty, které tímto 
srdečně zveme k přijímacím zkouškám. Ty proběhnou 18., 19. 
a 27. dubna od 14:00 do 18:00 hodin v obou budovách ZUŠ 
Jižní Město (Křtinská, Jana Růžičky). Bližší informace jsou 
uvedeny na webových stránkách školy (zusjm.cz).

Irena Černíčková, Základní umělecká škola Jižní Město 

Aprílové vítání jara
V neděli 2. dubna proběhlo slavnostní Vítání jara před kunra-

tickou radnicí. Počasí bohužel připomínalo spíše podzimní 
den, a tak návštěvníci nepohrdli svařeným vínem. Všechno 
ostatní bylo opravdu jarní. Krásnou výzdobu nám opět vyrobi-
ly děti z mateřské školy. Stromy před radnicí se proměnily na 
venkovní galerii a kolemjdoucí mohli obdivovat dětskou fanta-
zii. Nechyběly velikonoční dílny, kde si zájemci mohli vyrobit 
košíky nebo namalovat kraslice. O bohatý hudební program 
se postaraly děti všech věkových kategorií od nejmenších, až 
po téměř plnoleté. Pásmo písní zahájili zpěváčci z Mateřské 
školy Kunratice a Little Fox. Základní školu Kunratice repre-
zentovaly pěvecký sbor Větrník a školní kapela DATAbase. Své 
hudební nadání přišly divákům představit i děti ze Základní 
umělecké školy Jižní Město. Početný soubor zobcových fléten 
Aulodie krásně zahrál známé melodie. Pásmo hravých písniček 
v podání Vandy a Standy roztančilo přítomné děti. Zlatým hře-
bem programu bylo vystoupení kapel ZUŠ Jižní Město MALÁ 
PARTA A LIVE BAND. Celým odpolednem nás profesionálně 
provázela Renata Linhová. Velice děkuji všem účinkujícím, or-
ganizacím, spolkům a prodejcům, kteří se podíleli na této akci.                                                           

Petra Hilmarová

Měsíc s měsícem se sešel a než jsme se nadáli, máme další 
jaro. Již tradičně jsme v březnovém měsíci knihy uspořádali ve 
spolupráci s kunratickou knihovnou v pořadí patnáctou Noc 
s Andersenem. Akce se zúčastnilo šestnáct odvážných dětí, kte-
ré s radostí a zájmem vyplnily zadaný kvíz, zúčastnily se večerní 
bojové hry a pomáhaly s uvařením a nachystáním společné veče-
ře i snídaně. Samozřejmě jsme nezapomněli na pana spisovatele 
Hanse Christiana Andersena, který je stálou inspirací pro čtená-
ře i spisovatele. Popovídali jsme si o jeho díle, podívali jsme se 
do knížek a na dobrou noc jsme si přečetli pár jeho pohádek. 
V neposlední řadě jsme si vzájemně představili své oblíbené 
knížky, o kterých jsme si řekli víc. Třeba proč a co na ní máme 
rádi, jak jsme k ní přišli, jak dlouho ji máme, proč bychom ji do-
poručili, nebo ne. Další noc jsme si užili pohádkově. Atmosféra 
byla nejen kouzelná, ale zejména přátelská a vlídná. Humor ne-
utuchající, takže se již srdečně těšíme na vše nové, co nás čeká.

 
Pro aktuální informace a přihlašování sledujte náš web: 
http://www.zitspolu.cz/u-motylku/ nebo FCB a IG. 
Přihlašování zde: htps://zitspolu.webooker.eu.

                                              
Rodinné centrum U Motýlků

Proběhla Noc s Andersenem 
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Poděkování za blahopřání 
k životnímu jubileu zasílají
Jiřina Matoušová, Alena Novotná, 
Bořivoj Kačena, Marta Masopustová, 
Jitka Vacková, Eva Jindrová, 
Jana Radová, Vladislav Jenšík, 
Jaroslava Šolcová 

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Adaptace Nazareta aneb přestavba fary a centra mládeže 
Charakteristickým rysem kunratické 

farnosti je to, že je úzce spjatá s Arcidiecé-
zním centrem mládeže Praha. Již během 
90. let minulého století se na faře setkáva-
la mládež nejen z Kunratic, ale také z šir-
šího okolí. Fara byla rozšířena o přístav-
bu Nazareta a vzniklo místo, kde mladí 
lidé mohli najít útočiště. Avšak čas šel dál 
a nová doba si vyžádala nově promýšlet, 
jak život farnosti i centra mládeže ucho-
pit a rozvinout. Myšlenka na adaptaci Na-
zareta se zrodila před více než pěti lety. Po 
technické stránce nevyhovující prostory 
fary a v některých místech zmatené uspo-
řádání domu dalo podnět k přemýšlení, 
jak kunratickou faru a centrum mládeže 
uchopit lépe a přizpůsobit obojí součas-
ným potřebám. Po zpracování ověřovací 
studie postupně vykrystalizoval koncept 
„adaptace Nazareta“. Cílem adaptace 
bylo vytvořit zázemí připravené pro se-
tkávání farníků i širšího společenství lidí 
z Kunratic, které by mohl život farnosti 
a vzájemná setkávání oslovit a obohatit, 

a zároveň připravit prostor pro programy 
centra mládeže o víkendech i ve všední 
dny. Podrobněji popsat aktivity centra 
mládeže a farnosti, to by byl úkol přesa-
hující rozsah tohoto článku. Avšak velmi 
stručně by se dalo říct, že v rámci centra 
mládeže se během víkendů osvědčily tzv. 
víkendovky v Nazaretě pořádané již ve 
dvou sériích pro mladší ve věku 11–15 let 
a pro starší ve věku 15–19 let, a dvoule-
tý formační kurz LIFT pro mladé od 16 
let. Ve všední dny jsme v posledních le-
tech rozvinuli projekt INVENIO pro ško-
ly – třídenní programy pro školní třídy 
druhého stupně základních škol, střední 
školy a gymnázia. Jejich cílem je pomá-
hat účastníkům objevovat a rozvíjet po-
stoje a dovednosti, které jim pomohou 
k smysluplnému a spokojenému životu 
v dnešní dynamické společnosti. V rámci 
farnosti, pochopitelně kromě široké škály 
duchovního programu, to jsou nejrůzněj-
ší společenství, setkání a přednášky, pro 
které stálo za to vytvořit svébytné zázemí. 

HASIČSKÝ BÁL SE LETOS POVEDL 

Počítačové kurzy individuální formou
V bezbariérovém počítačovém klubu U Zeleného ptáka 

v Praze-Kunraticích opět pořádáme počítačové kurzy individu-
ální formou. Kurzy jsou vypsány na trimestr duben až červen 
2023. Lidé se zdravotním postižením zaplatí 400 korun, senio-
ři 700 korun za celý kurz.

Naučit se můžete základy OS Windows, pokročilou práci 
s počítačem, ale i programy z balíčku MS Office. Dále nabízí-
me výuku a obsluhu tabletů a chytrých telefonů. 

Pokračujeme i s kurzy angličtiny pro středně pokročilé a za-
čátečníky, a to každou středu od 15 hodin. Při větším zájmu 

Jaro v Sokole: akce v přírodě 
a volně přístupné hodiny pro rodiče 

Březen začal v kunratické sokolovně jako každý rok valnou 
hromadou. Členové výboru a kontrolní komise přednesli své 
zprávy o kontrole hospodaření, činnosti Sokola, jeho členech 
a akcích. Naplánovali jsme i budoucí akce T. J. Sokol Kunratice 
a schválili jsme usnesení. Tak nám držte palce, ať se všechno 
podaří. Nyní se můžete těšit na 22. dubna, kdy budeme or-
ganizovat Otvírání studánek. Uděláme si příjemnou procház-
ku a popovídáme si o Kunratickém lese. Akce je určena jak 
malým, tak již dospělým sokolům. Pro zájemce: vycházíme od 
Kostelního náměstí u kostela sv. Jakuba Staršího. Podrobnos-
ti najdete na našich stránkách www.sokol-kunratice.cz nebo 
Facebooku (T. J. Sokol Kunratice). Přímo v sokolovně se pak 
15. až 18. května uskuteční naše oblíbené volně přístupné cvi-
čební hodiny v dětských oddílech. Ukázkové hodiny pořádáme 
každý rok ke Dni matek. Všechny maminky, ale i tatínkové, ba-
bičky a dědečkové, zkrátka celá rodina, mohou vidět, jak naši 
malí sokolové cvičí a jak jsou šikovní. Přijďte. Těšíme se na Vás 
na všech našich akcích i v sokolovně. Sportu zdar! 

T. J. Sokol Kunratice

V návaznosti na ověřovací studie byla na 
podzim 2018 ve výběrovém řízení vybrá-
na kancelář JIRSA-ARCHITEKTI, která 
se zhostila projektové přípravy. V meziča-
se se podařilo připravit a podat žádosti 
o granty, z nichž se podařilo získat přes 
12 a půl milionu korun a o dalších cca  
2,2 milionu korun bychom chtěli ještě 
požádat. V tomto kontextu je na místě 
také s vděčností zmínit příspěvek MČ 
Praha-Kunratice ve výši 400 tisíc korun, 
příspěvky MČ Praha-Libuš v celkové výši  
220 tisíc korun, podíl Arcibiskupství praž-
ského a větší i menší dary mnoha dalších 
dárců. Pro úplnost celkové náklady po za-
počtení víceprací nyní odhadujeme na té-
měř 36 milionů korun. Vlastní stavba pro-
pukla na začátku jara 2022. Vysoutěžená 
firma HEKO Group s.r.o. začala pracovat 
na jaře 2022 na staré faře, která prošla 
celkovou rekonstrukcí, a byla dokončena 
o rok později, v únoru 2023. Koncem jara 
2022 začaly práce také v nové části budo-
vy, byl přistavěn malý přístěnek a začaly 
úpravy na zahradě. S ohledem na energe-
tickou situaci bylo v září 2022 rozhodnu-
to, že projekt bude rozšířen také o zatep-
lení nové části budovy a budou vyměněna 
dožívající a netěsnící okna. Celá adaptace 
by tak měla být dokončena během jara to-
hoto roku. Mám velkou radost, že v naší 
farnosti kromě fary a centra mládeže 
vzniklo komunitní centrum. Tedy místo, 
které je zázemím nejen pro setkávání far-
níků a mladých lidí, ale také otevřené pro 
širší společenství obyvatel z Kunratic. Již 
nyní jsme naplánovali několik přednášek 
a setkání, na které samozřejmě srdečně 
zveme. A vítané budou i nové podněty 
a nápady, třeba od někoho z vás, čtenářů 
– nebojte se s nimi ozvat. Do budoucna 
bychom chtěli komunitní rozměr ještě 
více rozvinout a zázemí farnosti využít co 
nejvíce. Vzájemně se inspirovat, s ocho-
tou a otevřeností přijímat druhé a sdílet 
autenticky lidské hodnoty, to jsou skuteč-
nosti, které dávají smysl a ve kterých stojí 
za to růst. 

P. Vojtěch Smolka, farář

hasičské tradice, se zhostila tohoto úkolu na výbornou. Po za-
kázaných letech, kdy se nemohla z důvodu covid-19 pořádat 
různá kulturní setkání, v loňském roce byla prakticky nejmen-
ší účast návštěvníků, se letošní „tancování“ opravdu vydařilo. 
Velký i malý sál byl zcela zaplněn. Tancovalo se, jedlo se i dob-
rým mokem se nešetřilo, tombola byla prakticky vyprodána 
během necelé hodiny, a tak mohu konstatovat, že letošní rok 
se opravdu povedl. Velice rád bych poděkoval členům, kteří 
se podíleli na přípravách. Děkuji všem sponzorům za nádher-
né dary do tomboly, kdy ceny jsou opravdu „top“. Děkuji MČ 
Praha-Kunratice za pomoc, kdy bez této by se náš hasičský bál 
možná ani nekonal. A hlavně děkuji všem návštěvníkům nejen 
za dodržování společenského oblečení, ale hlavně za jejich pří-
tomnost. I tímto podporujete nás, dobrovolné hasiče, k další-
mu fungování nejen s výchovou mládeže, nejen k pomoci při 
zvládání mimořádných událostí, ale k zachování hasičských 
tradic a historie, která k tomu patří. Ještě jednou všem velice 
děkuji a věřím, že příští rok se bude náš hasičský bál opětovně 
konat, kdy na tomto se nejen uvidíme, ale řádně se pobavíme. 

Martin Wagner, starosta SDH Praha-Kunratice

účastníků o cvičení na židli, chceme otevřít další kolo cvičení 
s prvky jógy pro méně pohyblivé. I nadále organizujeme v na-
šem klubu výstavy pro handicapované umělce a seniory. Pokud 
malujete, fotíte nebo vytváříte jiné umělecké výrobky, neváhej-
te nás kontaktovat – rádi je u nás v klubu vystavíme. Na duben 
chystáme společnou výstavu obrazů paní Olgy Siladijové a Evy 
Schmidtové.

Otevírací doba: post 10:00–18:00 hod., čt-pá 10:00–14:00 hod.
Kontakty: PC klub pro zdravotně postižené 
U Zeleného ptáka 1158/5, Tel.: 271 913 590, nebo 607 534 184
E-mail: zelenyptak@zelenyptak.cz

Abych řekl pravdu, po loňských zkušenostech byl sbor na 
vážkách, zda budeme nadále pořádat hasičský bál, či nikoliv. 
Čas utíká velice rychle a nakonec bylo rozhodnuto, jdeme opě-
tovně do toho. Bylo stanoveno datum a v tu chvíli se rozjelo 
kolo příprav. Věřte, že to není jednoduchá záležitost vše při-
pravit, avšak skupina nadšenců, která se snaží zachovat nejen 

Oslava desátých narozenin 
nevidomých masérů NOVIDA

Před deseti lety se poprvé otevřely 
dveře masérského studia NOVIDA, kde 
masírují nevidomí maséři. Nikdo tehdy 
netušil, že se v průběhu času povede 
v kunratické Tvrzi vybudovat sociální 
podnik, kde bude pracovat 6 nevidomých 
masérů. Na recepci v NOVIDĚ Vás uvítají 
milé dámy, které i přes své zdravotní zne-
výhodnění pomáhají zrakově hendikepo-
vaným a zároveň Vás objednají a poskyt-
nou Vám veškerý potřebný servis. Z malé 
myšlenky se zrodil projekt stojící na pev-
ných desetiletých základech, který kromě 
Kunratic dělá radost i na druhé straně 
Prahy v Řepích.

Maséři se každoročně vzdělávají, tak-
že paleta nabízených služeb je opravdu 
široká. Jejich šikovné ruce a cit pro ma-
sérskou práci Vám pomohou od bolesti 
zad a návštěvou masážního studia NO-
VIDA podpoříte dobrou věc. Jsme rádi 
za všechny klienty, kteří k nám chodí, 
a budeme se těšit na všechny nové, kte-
ré naše myšlenka zaujala a chtějí pečovat 
o své tělo i duši. Více o masážním studiu 
se dozvíte na www.novida.cz .

     
Jana Mašínová, 

ředitelka, NOVIDA z. ú.
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Poslední služba četníka 
na zkoušku Stanislava Haranta

Vojensky organizované 
četnictvo a c. k. četnictvo bylo 
určeno k udržování veřejného 
pořádku a bezpečnosti. Půso-
bilo na našem území od roku 
1850. Roku 1873 byla četnická 
stanice zřízena i v tehdejších 
Kunraticích u Prahy. Službu 
vykonávali dva muži v budově 
č. p. 10 (dnes již zbořené) 
a později v objektu továrny 
pana Adama č. p. 180 v dneš-
ní ulici K Šeberáku. Organi-
zační struktura četnictva po 
vzniku samostatné Českoslo-
venské republiky vycházela 
z rakouského systému a defi-
nitivní podobu získala v roce 
1920. Početní stavy četnictva 
v samostatném českosloven-
ském státě byly vzhledem 
k nebývalému poválečnému 
nárůstu zločinnosti zcela 
nedostatečné. Mladý stát pro-
to do svých služeb přijímal 
zájemce o službu v četnickém 
sboru, kteří byli mnohdy 
nuceni samostatně  

vykonávat bezpečnostní služ-
bu, aniž by k ní byli dostateč-
ně vyškoleni a vycvičeni. 

V povídce z knihy Páté 
přikázání, vydané naklada-
telstvím Pragoline, popisuje 
autor JUDr. Michal Dlouhý, 
Ph.D. tragickou poslední 
službu mladého četníka na 
zkoušku z kunratické četnické 
stanice, Stanislava Haranta 
(uvádíme zkrácenou ukázku 
povídky). 

„13. června 1919 večer měl 
četník na zkoušku Stanislav 
Harant předepsánu staničním 
velitelem ve služební knížce noč-
ní obchůzku. Kolem 3. hodiny 
ranní kráčel jesenickou silnicí od 
Krče do Kunratic. Byl svobodný, 
a tak přivítal, že má cestu stej-
ným směrem s ženou středních 
let. Ta zase byla ráda, že má za 
garde mladého urostlého četníka. 
Když procházeli podél kunratic-
kého lesa, zaslechl četník nějaké 
hlasy a zpozorněl. Za chvíli se 
na kraji lesa objevil neznámý 

Novinová zpráva o odhalení pomníku

muž s batohem na zádech. Nesl 
přes ruku sako kávově hnědé 
barvy a v ruce držel silnou hůl. 
Služba je služba; mladý četník 
se přestal věnovat s ním jdoucí 
ženě a rozhodl se, že podezřelého 
neznámého muže zadrží a od-
vede do Kunratic na četnickou 
stanici k prohlídce zavazadla. 
Zadržený ale poznal, že je mladý 
četník nezkušený. Rozmáchl se 
holí, kterou mu četník bohužel 
neodebral a udeřil ho silnou 
ranou přes nos a oči. Omráčené-
ho ho usmrtil pěti ranami do zad 
bodlem četníkovy zbraně. Oběť 
přikryl neseným sakem a pušku s  
bodákem odcizil. 

Zavražděný četník byl objeven 
před 6. hodinou ranní dětmi na 
ovesném poli vedle jesenické sil-
nice. Byli vyrozuměni kunratičtí 
četníci, kteří poznali kolegu Sta-
nislava Haranta. Na místo činu 
se dostavil okresní četnický velitel 
v Praze Vinohradech, kapitán 
výkonný Josef Povondra, spolu se 
strážmistry Zdražilem a Rykrem, 
a  četníci ze stanic Krč, Bráník 
a Jesenice. Pátrajícím četníkům 
se podařilo zjistit několik svědků. 
Žena, která šla kus cesty s četní-
kem popsala okolnosti zadržení 
neznámého muže a poskytla 
podrobný popis muže a jeho 
oděvu. Dále uvedla, že kávově 
hnědé sako, kterým bylo přikryto 
tělo, původně nesl neznámý 
muž. Dále se přihlásil muž, kte-
rý kolem 4. hodiny ranní sbíral 

v kunratickém lese houby s tím, 
že od místa, kde byla nalezena 
mrtvola četníka, zaslechl volání 
o pomoc, které postupně sláblo, 
až zaniklo. Rovněž hajný uvedl, 
že při obchůzce slyšel výkřiky 
o pomoc, ale marně pátral po vo-
lajícím. V dopoledních hodinách 
se na místo činu ještě dostavila 
soudní komise a soudní lékaři 
MUDr. Prokop a MUDr. Hájek. 
Lékaři zjistili na obličeji zavraž-
děného krevní stopy a četné 
odřeniny kůže přivoděné tupým 
nástrojem, nedaleko nalezenou 
silnou holí. Soudní pitvou bylo 
poté zjištěno pět bodných ran 
na zádech, z nichž dvě smrtelně 
zasáhly srdce.

Následným pátráním se 
zjistilo, že četníkem na zkoušku 
zadržený muž byl jedním z pa-
chatelů, kteří se pokusili v noci 
vraždy vyloupit vilu továrníka 
Haaseho v Krči, ale protože byli 
vyplašeni, utekli. Krátce na to se 
vloupali do vily státního sekretá-
ře Ministerstva pro zásobování 
lidu Antonína Srby v Nových 
Dvorech u Krče. Patnáctičlenná 
skupina pachatelů ve vile odci-
zila značné množství mužského 
a ženského šatstva včetně kávově 
hnědého saka, kterým byla při-
kryta mrtvola četníka. Po činu 
utekli do lesa k restauraci U la-
butě, kde si rozdělili kořist. Jeden 
z nich potom šel ke Kunraticím, 
kde potkal četníka na zkoušku 
Haranta. 

Teprve několik let po vraždě se 
podařilo četnictvu při domovní 
prohlídce v Hradci Králové 
nalézt kávově hnědé kalhoty 
a vestu ušité ze stejné látky, 
jako sako, kterým byl přikryt 
zavražděný četník. V té době, již 
ministr Antonín Srba uvedl, že 
uvedené oděvy byly v jeho vile 
skutečně odcizeny. Následně se 
zjistilo, že oděvy darovala své 
přítelkyni z Hradce Králové 
manželka několikráte trestaného 
zloděje a rváče Lukeše z Nuslí. 
Takticky vedeným výslechem 
se podařilo četnictvu zjistit, že 
jedním z pachatelů krádeže ve 
vile Antonína Srby a následně 
pachatelem vraždy četníka na 
zkoušku Stanislava Haranta byl 
skutečně Lukeš. Jeho totožnost 
potvrdila ženou jdoucí s četníkem 
v době Lukešova zadržení.“

Četník na zkoušku Stanislav 
Harant pocházel z Příbrami - 
Březových Hor. Byl pohřben 
v místě svého rodiště a o jeho 
hrob se starají Veteráni Policie 
České republiky. Nejpotřeb-
nějším pozůstalým po četní-
cích zavražděných při výkonu 
služby byly Masarykovým 
četnickým podpůrným fon-
dem poskytovány pravidelné 
podpory. Na výkazu za měsíc 
únor 1924 je uvedeno i jméno 
otce zavražděného četníka na 
zkoušku, Rudolfa Haranta. 

Pomník Stanislava Haranta 
v ulici K Zeleným domkům

Příští rok uplyne sto let od 
okamžiku, kdy četnictvo od-
halilo na památku četníka na 
zkoušku Stanislava Haranta 
v místě jeho vraždy v dnešní 

ulici K Zeleným domkům 
pomník. Tuto událost zazna-
menal v roce 1924 tehdejší 
kunratický kronikář Václav Ra-
taj do kroniky takto: 15. června 
odevzdán veřejnosti pomník 
postavený četnictvem v aleji od 
Kunratic. Stalo se tak na paměť 
zde zavražděného četnického 
čekatele. Zprávu o odhalení 
pomníku přinesl i dobový tisk. 
Pomník dnes v ulici, doufejme jen 
dočasně, zatím nestojí. 

Začátkem ledna se na vede-
ní kunratické radnice obrátil 
pan JUDr. Michal Dlouhý, 
dokumentátor Muzea Policie 
České republiky s následující 
prosbou: „Vážená paní mís-
tostarostko, jsem pracovníkem 
Muzea Policie České republiky 
a mám mimo jiné na starosti 
případy policistů a četníků zahy-
nulých ve službě nebo v souvis-
losti s ní. V roce 1919 byl v aleji 
vedoucí od Zelených domků 
do Kunratic zavražděn četník 

Stanislav Harant. V roce 1924 
mu byl odhalen na místě jeho 
smrti pomník. Dokumenty o jeho 
zřízení a existenci posílám v pří-
loze. Rád bych zjistil něco bližšího 
k tomuto pomníku, ideálně jeho 
fotografii.. Zřejmě byl odstraněn 
v souvislosti s rozvojem výstavby. 
Je dost možné, že může být do-
dnes uložen v nějakém depozitu 
obecního majetku, případně 
v depozitu místního hřbitova. 
V případě Vašeho zájmu jsme 
schopni poskytnout další infor-
mace k tomuto případu.“

Dnes pomník v ulici nena-
jdete. Pomník byl kamenný 
šedivý, vysoký asi 180 cm. 
Dobře si na něj pamatuji. 
Zalistoval jsem, jako již 
několikrát předtím v publi-
kaci Kunratice v obrazech 
Jaromíra Jindry z roku 2002. 
Malíř v ulici bydlel a často ji 
maloval. Na obraze z roku 
1946 je pomník nakreslen. 
I jeho přibližný tvar. Zatím se 
nám nepodařilo získat foto-
grafii pomníku v detailu. Kde 
ale nyní může být? S největší 
pravděpodobností jej pře-
místily firmy, která pokládaly 
někdy v minulosti, přibližně 
asi v posledních 25 letech, 
plynové a vodovodní potrubí, 
kabely, nebo stavěly kana-
lizaci. Prosím čtenáře toho 
článku, kteří bydlí v nejbliž-
ším okolí a něco o přesouvání 
pomníku vědí nebo vlastní 
jeho fotografii, aby se spojili 
s autorem tohoto článku nebo 
kunratickou radnicí.

Příští rok uplyne sto let od 
odhalení pomníku Stanislava 

Hrob Stanislava Haranta v Příbrami

Haranta. Stálo by za úvahu 
buďto nalezený a opravený 
pomník znovu instalovat 
a odhalit, nebo alespoň na 
místo jeho zavraždění položit 
pamětní kámen s příslušným 
textem. Závěrem děkuji panu 
JUDr. Dlouhému za poskyt-
nutí materiálu k napsání 
tohoto článku. Současného 
dokumentátora Muzea Policie 

Jaromír Jindra (1946): Ulice K Zeleným domkům s pomníčky

JUDr. Michal Dlouhý
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České republiky známe mnozí 
velmi dobře z jeho práce. 
Československé četnictvo 
ho zaujalo natolik, že pojal 
myšlenku rehabilitovat v očích 
široké veřejnosti neprávem 
zapomenutý četnický sbor. Je 
např. autorem námětů deseti 
dílů z první série Četnických 
humoresek, byl odborným po-
radcem při přípravě a natáčení 
seriálu. Na základě požadavku 
České televize Praha také 
zpracoval původní námět tele-
vizního seriálu Zločiny Velké 
Prahy, situovaného do roku 
1922, kdy detektivové praž-
ského policejního ředitelství 
začali působit v obvodech do 
té doby spadajících do působ-
nosti četnictva. Vedle knihy 
Páté přikázání napsal i mnoho 
dalších, pořádá přednášky 
atd. Doporučuji čtenářům 
navštívit internetovou stránku 
www.cetnik-michal-dlouhy.
cz , kde se toho dozvíte ještě 
mnohem víc.   
    
 Svatomír Mydlarčík



Florbalová sezona vrcholí
Florbal v Kunraticích v těchto měsí-

cích vrcholí. Mládežnické týmy holek 
i kluků čekají poslední turnaje sezony 
2022/2023 a elitní týmy dohrávají vyřa-
zovací fáze v bojích o titul či udržení. 
Všechny mládežnické týmy dělají svými 
výkony radost jak trenérům, tak rodi-
čům. Elitnímu ženskému týmu již sezo-
na skončila po čtvrtfinálové sérii s praž-
ským Chodovem. Mužský tým ještě stále 
bojuje v 1. lize mužů.

Po skončení sezony nás čekají letní 
turnaje a také velký výjezd na zahraniční 
turnaj do švédského Kalmaru. Následo-
vat bude květen a červen, kde se v let-
ním režimu budeme věnovat trochu více 
kondiční přípravě. Červenec pak patří 

příměstským kempům a srpen soustře-
děním mládeže, která se konají v malém 
městečku Smržovka v Jizerských horách. 
Až do konce školního roku pak probíhají 
kroužky na ZŠ Kunratice.

V rámci celého roku pak probíhá ná-
bor do klubu i kroužku. Těšíme se na 
všechny hráče a hráčky, kteří by měli zá-
jem si florbal vyzkoušet. V rámci letních 
měsíců máme 14 denní zkušební období 
zdarma. V případě zájmu nás neváhejte 
kontaktovat na email adam.havranek@
start98.eu nebo tel: 725 383 161. Další 
informace pak na webu www.start98.eu

 Jan Svoboda, 
sekretář klubu Start98 z.s.
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JAKÉ BUDE FOTBALOVÉ JARO?
Dlouhá zimní přestávka je pryč a týmy 

fotbalového klubu SK Slovan Kunratice 
„odšpuntovaly“ fotbalové jaro letošního 
ročníku. Ale ohlédněme se za tím, jak 
zimní příprava probíhala. 

Úplně nejmladšími členy klubu jsou 
hráči a hráčky fotbalové školičky (ročník 
2018, 2019). Tato kategorie v zimě netré-
novala, ale s prvním jarním sluníčkem 
na travnatém hřišti trénovalo 26 chlapců 
a děvčat. Jedním z úkolů trenérů a tre-
nérek je naučit tyto budoucí fotbalisty 
zdánlivě samozřejmou věc, a to při hře 
nebrat fotbalový míč do rukou. 

Kromě pravidelných tréninků se tým 
zúčastnil několika halových turnajů, kde 
se potkával se známými soupeři z ČAFC, 
Berouna či Jesenice. Je však důležité mít 
na vědomí, že na turnajích této věkové 
kategorie by nemělo jít nikomu o umís-
tění v tabulce, ale spíše o sbírání zápa-
sové praxe, seznámení se s organizací 
hry a především o rozvoj samostatného 
rozhodování. V jarní části sezony se opět 
předpřípravka chystá na pravidelné tur-
naje organizované ČAFC, na kterých se 
jim v podzimní části sezony velmi dařilo.

Mladší přípravka se zúčastnila zimní 
fotbalové ligy v nafukovací hale Schul-
hoffova ve dvou kategoriích, ročník 2015 
a 2014. I přes nemedailové umístění byla 
s výkonem hráčů spokojenost. Tým 
sehrál přátelské utkání s SK Zbraslav, 
kde se v nové, moderní nafukovací hale 
představilo skoro třicet fotbalistů. Mis-
trovská utkání ve skupinách H3I a H3J 
začínají v půlce dubna. 

Starší přípravka se v zimním období 
též připravovala. Ve Strašnicích se poda-
řilo hráčům získat svou bojovností a fot-

balovým umem první místo. V druhé 
zimní lize obsadili 4. místo. Nadšením 
a nasazením se budou snažit udržet si 
úspěšné výsledky i v jarní části sezony. 

Tým mladších žáků nepodcenil zimní 
přípravu. Tato investice se vrátila, když 
zimní ligu ve Vršovicích opustili v pro-
sinci jako vítězové základní skupiny a ve 
finálových bojích získali první místo. 
Přáním trenéra, ale i celého družstva je 
udržet skupinu 1.A. 

Starší žáci absolvovali úspěšně zimní 
ligu na Šeberově. Probojovali se až do se-
mifinále, kde smolně prohráli 9:8 na pe-
nalty s Újezdem nad Lesy. Ale vítězstvím 
v boji o třetí místo s Dolními Břežany 
nakonec vybojovali bronzový pohár. Po 
zimě se základna znovu rozrostla, a to 
až na současných 36 členů. Hrát za náš 
klub projevili noví hráči, což je příslibem 
pro jarní část sezóny. 

Mladší dorost odehrál v průběhu zimy 
několik přátelských zápasů. Mistrovské 
utkání proběhlo první víkend v dubnu 
s „divokým“ výsledkem 4:7 v neprospěch 
našeho týmu.     

Pozitivním zjištěním je, že i za stavu 
0:4 to hráči „nezabalili“, a dále pokra-
čovali v útočné hře. Povedlo se výsledek 
zkorigovat na 5:4. 

V „B“ týmu došlo během zimní pře-
stávky ke změně na postu hlavního tre-
néra. Pan Milan Novák z našeho klubu 
odešel trénovat do klubu FK Dukla Jižní 
Město. Touto cestou bychom mu chtě-
li poděkovat za dlouholetou úspěšnou 
trenérskou činnost a popřát mu spous-
tu dalších úspěchů nejen na trenérské 
lavičce. Týmu se ujal Vladimír Glos, pro 
kterého je hlavním úkolem stabilizovat 

hráčský kádr a udržet druhou třídu. Béč-
ko již odehrálo tři zápasy s bilancí pro-
hra, remíza a výhra. Vzestupná tendence 
je příslibem do dalších kol.

Zimní příprava mužů „A“ proběhla 
nejen s hojnou účastí na soustředění 
se sněhem v Orlických horách, ale také 
následnou hrou v přípravných zápasech, 
kde áčko sehrálo utkání s kvalitním sou-
peřem z vyšších tříd. Což sice nepřineslo 
výhry, ale následkem toho byla zkuše-
nost a herní praxe. Ustálení mužstva je 
základem do dalších let, shodně jako 
neustálé doplňování ho o mladé hráče. 
V půlce března začala jarní část soutěže 
I. A třídy skupiny A, kterou tým zahájil 
výhrou ve velkém mrazivém počasí na 
Hájích 2:1. V dalším kole na naše hřiště 
přijelo družstvo T. J. Březiněves, které 
následně odjíždělo s porážkou 1:4. Nic-
méně přišel zápas s SK Union Vršovice, 
který nám na podzim uštědřil výraznou 
nadílku. Ale nakonec mužstvo i přes 
vyloučeného hráče uhrálo remízu 1:1. 
Jasným zápasem měl být souboj s po-
sledním týmem v tabulce – TJ. Kyje. Ne-
využité šance v první půli dostaly hráče 
pod tlak. Nakonec i přes penaltovou ko-
rekci áčko povinné vítězství 2:1 uhájilo 
a po dvacátém kole je na třetím místě 
v tabulce. 

  Přijďte nám fandit a držet palce do 
dalších fotbalových bitev. A i když se 
někdy nedostaví stoprocentní úspěch, 
tak snaha, radost a zapálení do hry je 
impulzem i do „bojů“ běžného života. 
Kompletní výsledky naleznete na www.
skslovankunratice.cz.

  
SK Slovan Kunratice
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